
 
Valtuutettu Aleksi Suron ym. valtuutettujen aloite kaupunkilaisille suunnatusta 
kaupunginvaltuuston kyselytunnista 
  
Kaupunginvaltuusto 10.03.2025 § 27    
336/00.01.02.00/2025    
 
 Valtuutettu Aleksi Suro jätti seuraavan aloitteen: 
 
 Kuluneella valtuustokaudella on käyty keskustelua niin tässä salissa kuin 

sen ulkopuolellakin kuntapäätöksenteon avoimuudesta ja raisiolaisten 
vaikuttamismahdollisuuksista. Raisiolla on nykyisellään käytössään 
asukasbudjetti, jonka puitteissa esimerkiksi vuosina 2025-2026 käytetään 
50 000 euroa kaupunkilaisten ideoimiin ja äänestämiin kohteisiin. Lisäksi 
Raisiossa on ollut tapana järjestää asukkaita laajalti puhuttavista aiheista 
asukasiltoja/työpajoja, joista viimeisimpänä tulee mieleen julkiset 
tilaisuudet yksityisteitä sekä kävelyn ja pyöräilyn edistämistä koskien. 

 
 Se, mitä voitaisiin Raisiossa kuitenkin kaupungin taholta edistää entistä 

enemmän, on matalampi kynnys käydä keskustelua kuntapäättäjien 
kanssa. Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämmekin, että Raisiossa 
kokeillaan tulevalla valtuustokaudella kaupunkilaisille suunnattujen 
kaupunginvaltuuston kyselytuntien järjestämistä. Niiden tavoitteena olisi 
lisätä välitöntä kommunikointia kuntapäätöksentekijöiden sekä asukkaiden 
välillä ja tuoda valtuustossa sekä lautakunnissa tapahtuvaa arjen asioista 
päättämistä lähemmäs ihmisiä. Tämä palvelisi myös varmasti asioiden 
valmistelun avoimuutta sekä kaupunkilaisten osallistumis- ja 
vaikuttamismahdollisuuksia. Kyselytuntia voitaisiin aluksi pilotoida 
esimerkiksi kerran vuodessa valtuuston tilinpäätöskokousten yhteydessä. 
Toivottavaa toki olisi, että paikalla olisi myös johtavia viranhaltijoita 
taustoittamassa asioita. 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 


